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Ärende 93 Verksamhetsplan för Botkyrka Fairtrade City år 2023 

 

Vi är negativa till kommunens engagemang i Fairtrade City av flera skäl. 

 

Botkyrka kommuns årliga avgift på 20 000 kronor kan visserligen uppfattas som blygsam. Men 

förutom diplomeringsavgiften tillkommer andra kostnader som innebär att Botkyrka ska driva 

informationsinsatser, aktiviteter, marknadsföring samt öka kännedomen om arbetet med Fairtrade.  

 

Av beslutsunderlaget framgår att samverkansgruppen planerar följande: 

• genomföra aktiviteter i samband med vårkampanjen i maj,  

• delta på kommunens evenemang som till exempel Vi är Botkyrka och julmarknader,  

• utbilda kommunens måltidspersonal inom förskola och skola om Fairtrade,  

• informera om Fairtrade på fritidsgårdar, högstadieskolor och gymnasier i kommunen,  

• genomföra aktiviteter i samband med höstkampanjen som äger rum vecka 41–42,  

• genomföra fyra samverkansmöten under året där handlingsplanen följs upp och revideras vid 

behov. Inför varje planerad aktivitet träffas en arbetsgrupp som lägger upp arbetet. 

 

Förutom den administrativa belastningen innebär det att tjänstepersoner måste lägga tid och kraft på 

uppgifter som inte kan räknas till den kommunala kärnverksamheten.  

 

Det kan tyckas lovvärt att arbeta mot FNs globala hållbarhetsmål, Agenda 2030. Men vilken 

skillnad gör kommunens engagemang i praktiken? Kan Fairtrade arbete få någon betydande effekt 

på global nivå? Det råder delade meningar gällande om Fairtrade verkligen bidrar till en mer rättvis 

och etisk handel.  

 

Vi i Tullingeparitet tycker att kommunen i stället ska ha ett lokalt fokus där andra uppgifter 

prioriteras. Och vi kan självklart arbeta med högt uppställda krav på etiska riktlinjer samt hållbarhet 

utan att för den delen vara medlemmar i Fairtrade.  

 

År 2018 var 67 kommuner diplomerade med Fairtrade och nu har siffran minskat till 47 svenska 

kommuner. Vi tycker att Botkyrka ska välja samma väg som flera andra kommuner och därmed 

sälla sig till de 243 kommuner som inte medverkar i Fairtrade. 
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